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23 kwietnia 2014 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Tomasza Latosa (PiS), 
przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– wniosek o powołanie podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia obywatel-
skiego projektu ustawy o zmianie ustawy o refundacji leków, środków spo-
żywczych specjalnego przeznaczenia żywieniowego oraz wyrobów medycz-
nych oraz ustawy o zawodach lekarza i lekarza dentysty (druk nr 2088),
– projekt dezyderatu w sprawie realizacji działań wynikających z Narodo-
wego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego. 

W posiedzeniu udział wzięli: Igor Radziewicz-Winnicki podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdro-
wia wraz ze współpracownikami, Marcin Pakulski zastępca prezesa Narodowego Funduszu Zdro-
wia wraz  ze współpracownikami, Jadwiga Karczewska  naczelnik Wydziału Polityki Zdrowotnej 
w Departamencie Zdrowia Ministerstwa Spraw Wewnętrznych, Małgorzata Błaszczak specjalistka 
w Zespole  Interwencyjno-Poradniczym  oraz Agnieszka Gutkowska i Katarzyna Skrętowska 
specjalistki w Zespole Zdrowia Psychicznego Biura Rzecznika Praw Pacjenta, Zdzisław Bujas wice-
przewodniczący Zarządu Krajowego Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Pielęgniarek i Położnych, 
Eugeniusz Jarosik rzecznik prasowy Naczelnej Izby Aptekarskiej, Mariusz Kocój członek Zarządu 
Federacji Związków Pracodawców Ochrony Zdrowia „Porozumienie Zielonogórskie” wraz ze współpra-
cownikami, Anna Krzyżanowska i Beata Wójtowicz eksperci Pracodawców RP, Teresa Kuziara 
wiceprezes Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych wraz ze współpracownikami, Stanisław Maćko-
wiak prezes Federacji Pacjentów Polskich, Danuta Miłkowska-Mendrek wiceprzewodnicząca Kra-
jowej Komisji Rewizyjnej Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Lekarzy, Marcin Piskorski prezes 
Zarządu Związku Pracodawców Aptecznych PharmaNET wraz ze współpracownikami, Irena Rej pre-
zes Zarządu Izby Gospodarczej „Farmacja Polska” wraz ze współpracownikami, Marek Walkiewicz 
delegat Porozumienia Pracodawców Ochrony Zdrowia, Andrzej Włodarczyk członek Naczelnej Rady 
Lekarskiej, Krzysztof Wojciechowski przedstawiciel Związku Pracodawców Innowacyjnych Firm 
Farmaceutycznych INFARMA oraz lobbyści Anna Kadzikiewicz, Emilia Piotrowska i Adrianna 
Tomasik z Viewpoint Group. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Siedlecka-Nowak i Maria 
Taurogińska-Kopeć – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Grzegorz Ciura  
– specjalista z Biura Analiz Sejmowych.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Witam państwa bardzo serdecznie. 
Proszę o zajmowanie miejsc. 
Przepraszam  za tę chwilę  opóźnienia,  ale  czekamy,  aż  dołączy  do nas  pan mini-

ster Igor Radziewicz-Winnicki. Sygnalizował mi, że z niewielkim opóźnieniem dotrze 
na posiedzenie Komisji, tak więc lada moment powinien do nas dołączyć. 
Witam jeszcze raz wszystkich państwa. 
Witam panie i panów posłów, pana prezesa i wszystkich zaproszonych gości. 
Czy mają państwo uwagi do porządku obrad? 
Nie widzę zgłoszeń. 
W takim razie, przejdziemy do pierwszego punktu porządku obrad, którym jest rozpa-

trzenie wniosku o powołanie podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia obywatelskiego 
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projektu ustawy o zmianie ustawy o refundacji leków, środków spożywczych specjalnego 
przeznaczenia żywieniowego oraz wyrobów medycznych oraz ustawy o zawodach leka-
rza i lekarza dentysty, druk nr 2088. 
Informuję państwa (witamy pana ministra) a właściwie przypominam, że na sali ple-

narnej odbyło się pierwsze czytanie tego projektu. Po uzgodnieniach w prezydium Komi-
sji mamy następującą propozycję, że powołujemy w dniu dzisiejszym dziewięcioosobową 
podkomisję, która będzie pracować nad tym projektem według swego harmonogramu. 
Są stosowne opinie Biura Analiz Sejmowych. 
Mam nadzieję, że praca w podkomisji będzie przebiegać szybko i sprawnie, ale to już 

będzie zależeć od przewodniczącego podkomisji. 
Dyskusję przeprowadziliśmy przy okazji pierwszego czytania, w związku z tym, uwa-

żam, że dalszą część debaty przeniesiemy na czas prac w podkomisji, ale chciałbym też 
zapytać o zdanie pana ministra. 
Nie wiem, czy chciałby pan coś dodać w tej sprawie przed powołaniem podkomisji? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Igor Radziewicz-Winnicki: 
Dziękuję uprzejmie, panie przewodniczący. 
Pokrótce powiem, ż – rzeczywiście – odbyliśmy długotrwałą dyskusję podczas pierw-

szego czytania. Zważywszy, że w ślad za tym projektem zmierza projekt rządowy, być 
może udałoby się spowodować – i o to wnoszę do pana przewodniczącego – procedowanie 
tych ustaw równoległe, przy czym projekt rządowy potrzebuje zapewne jeszcze kilku 
tygodni. 
Dziękuję uprzejmie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. 
To już będzie kwestia – tak, jak powiedziałem – związana z pracami podkomisji. Tak 

więc, powołujemy podkomisję. 
Szanowni państwo, z Platformy Obywatelskiej... 
Bardzo proszę, pan przewodniczący Maciej Orzechowski. 

Poseł Maciej Orzechowski (PO): 
Chciałbym zaproponować pana posła Szulca, panią poseł Janinę Okrągły i pana posła 
Gluzę. Cztery, jeszcze jedna kandydatura...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. 
Proszę o kandydatury z PSL. 
Pan poseł Dziadzio. 
Z SLD, pan poseł Chmielowski. 
Z Twojego Ruchu zgłaszał się do mnie pan przewodniczący Łukasz Krupa, a więc 

przekazuję niniejszym jego zgłoszenie. 
A z Prawa i Sprawiedliwości – pan poseł Sprawka i ja. 
Brakuje jeszcze jednej osoby z Platformy Obywatelskiej, panie przewodniczący... 
Jak rozumiem, czwartą osobą z Platformy Obywatelskiej  jest pan poseł Rajmund 

Miller? 
Został zaproponowany skład podkomisji. 
Czy są jeszcze jakieś uwagi? 
Nie widzę zgłoszeń. 
W takim razie, pytam, czy są głosy przeciwne przyjęciu takiego składu podkomisji? 
Nie słyszę sprzeciwu. 
Stwierdzam zatem, że taki skład podkomisji został przyjęty. Po posiedzeniu Komisji 

zarządzam pierwsze spotkanie podkomisji w celu jej ukonstytuowania. 
Przechodzimy zatem do drugiego punktu porządku obrad:  rozpatrzenia projektu 

dezyderatu w sprawie realizacji działań wynikających z Narodowego Programu Ochrony 
Zdrowia Psychicznego. Otrzymali państwo projekt dezyderatu nr 5. Myślę, że nie wymaga 
on przeczytania. Zresztą już wcześniej zgłaszaliśmy, że jest taki projekt do odebrania 
w sekretariacie Komisji. 
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Czy mają państwo jakieś uwagi do projektu dezyderatu? 
Nie widzę zgłoszeń. 
W takim razie, pytam, czy są głosy przeciwne przyjęciu dezyderatu w takiej treści. 
Nie słyszę sprzeciwu... 
Bardzo proszę, pani poseł Hrynkiewicz. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo, proponowałabym, aby w czwartym 
od końca wierszu zamiast wyrazu „rozpropagowanie” wpisać wyraz „upowszechnienie”. 
Tu nie chodzi o propagandę, tylko o upowszechnienie różnorodnych form... 
Czy tak? Jeśli można...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Wprawdzie będzie powtórzenie, ale myślę, że w drukach sejmowych jest to dopuszczalne. 
Wcześniej, pani profesor, jest napisane „...upowszechnienie środowiskowego modelu psy-
chiatrycznej opieki zdrowotnej...”, dlatego – jak rozumiem – będzie po raz drugi powtó-
rzone „upowszechnienie”... 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
To wcale nie jest tam potrzebne...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
W takim razie, wpiszemy „oraz”. Wystarczy „...oraz zróżnicowanych form pomocy...”

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
To można skreślić albo jeszcze raz powtórzyć...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czyli, wykreślamy „rozpowszechnienie” i wstawiamy wyraz „oraz”... 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
„Rozpropagowanie”. 
„...upowszechnienie środowiskowego modelu psychiatrycznej opieki zdrowotnej oraz 

zróżnicowanych form pomocy i...” – napisałabym „wsparcia” a nie „oparcia społecznego”. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze.. 
Pani poseł Okrągły

Poseł Janina Okrągły (PO): 
To zdanie nie jest stylistyczne – dwa razy powtórzono „oraz”. Proponowałbym zamiast 
pierwszego „oraz” wstawić przecinek i skreślić „rozpropagowanie” a ciąg dalszy zosta-
wić bez zmian... 
Wpisaliśmy jedno a na końcu jest drugie.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rozumiem, że wystarczy po przecinku skreślenie wyrazu „rozpropagowanie”. To zała-
twia całą sprawę. Dobrze. 
Rozumiem, że tę uwagę przyjmujemy. 
Czy są inne głosy? 
Nie widzę... 
Bardzo proszę, pani poseł Hrynkiewicz. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
Jeśli można. 
W trzecim wierszu od dołu, zamiast „oparcia” powinno być „wsparcia”, bo raczej 

o wsparcie chodzi niż o oparcie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Myślę, że jest to słuszna uwaga stylistyczna. Zmieniamy „oparcia” na „wsparcia”. 
Czy są jeszcze inne uwagi? 
Nie widzę zgłoszeń. 
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Zatem pytam, czy są głosy przeciwne przyjęciu dezyderatu z uwzględnionymi nie-
wielkimi poprawkami. 
Sprzeciwu nie słyszę. 
Stwierdzam, że dezyderat został przez Komisję przyjęty. 
Dziękuję bardzo. 
Zamykam posiedzenie Komisji.


